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Persbericht  

 
Rekenkamer: ‘Energietransitie: nog werk aan de winkel’  

Onderzoek in gemeenten ’s-Hertogenbosch, Oss, Tilburg en Breda 

 
 
De rekenkamer ’s-Hertogenbosch heeft samen met de rekenkamers van Oss, Tilburg en Breda onderzoek 
verricht naar de energietransitie in de vier gemeenten. Zij onderzochten de haalbaarheid van de gemeentelijke 
doelen en de sturing door de gemeenteraden op de energietransitie. De conclusie is dat er vooruitgang is, maar 
dat er nog stappen gezet moeten worden om de doelen in 2030 te halen. De rekenkamers concluderen ook dat 
de gemeenteraden met de huidige kaders en informatie hun rol niet goed kunnen vervullen. 
 
Het onderzoek is onderverdeeld in een algemeen deel voor de vier gemeenten gezamenlijk en een rapportage met 
conclusies en aanbevelingen voor iedere gemeente.  
 

’s-Hertogenbosch: risico Duurzame Polder en informatie geeft raad onvoldoende inzicht 

De gemeente ’s-Hertogenbosch ligt voor het duurzaam opwekken ‘enigszins op koers’. De gemeente zet vol in op 

het realiseren van windproject Duurzame Polder tussen Oss en ’s-Hertogenbosch en heeft geen grote alternatieve 

projecten. ’s-Hertogenbosch kiest hiermee voor een ‘alles of niets’-aanpak. Als de Duurzame Polder gerealiseerd 

wordt, haalt ’s-Hertogenbosch de doelstelling ruim, maar als de knelpunten niet (tijdig) opgelost worden, is de 

kans klein dat de doelstelling in 2030 wordt gehaald. Wat betreft energiebesparing is nog onvoldoende helder of 

de gemeente op koers ligt om de doelen te halen. Ook is onduidelijk of de dalende lijn die is ingezet in het 

besparen van elektriciteit en warmte blijft doorzetten. Dit is een landelijk probleem. 

De informatievoorziening aan de raad is volgens afspraak, maar laat niet goed zien of de uitvoering van de 

energietransitie plaatsvindt binnen de gestelde kaders. De informatie biedt de raad onvoldoende inzicht om tijdig 

bij te sturen.  

De rekenkamer doet aanbevelingen over hoe de doelen gehaald kunnen worden, over de monitoring van de CO2-

doelen, het verbeteren van de informatievoorziening aan de raad en het beperken van de risico’s van het project 

Duurzame Polder. 

 
De energietransitie in ’s-Hertogenbosch, Oss,  Tilburg en Breda 

De conclusie van het algemene deel is dat er in de vier gemeenten vooruitgang te zien is, maar niet voor alle 

doelen van de energietransitie én niet in de snelheid die was beoogd. Of alle doelen in 2030 gerealiseerd worden, 

is daarom niet zeker. Er zijn nog veel onzekerheden. In de vier gemeenten ontbreekt het wat betreft 

energiebesparing aan actuele cijfers om als raden de voortgang te controleren. De warmtetransitie komt 

moeizaam van de grond. De doelen voor het aardgasvrij maken van woningen lijken te hoog gegrepen. De vier 

raden kunnen hun kaderstellende en controlerende rollen niet goed vervullen. De vier rekenkamers geven 

aanbevelingen voor onder meer de verbetering van het inzicht in de voortgang, de informatievoorziening, de nog 

geplande projecten en de resterende opgave in de energietransitie. 

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- -------------------------------  
Het onderzoeksrapport ‘De energietransitie in ’s-Hertogenbosch, Oss, Tilburg en Breda’ (deelrapportage ’s-
Hertogenbosch, algemeen deel en factsheet) is te lezen op de website van de Rekenkamer ’s-Hertogenbosch 

Voor nadere informatie kunt u zich wenden tot de voorzitter van de Rekenkamer ’s-Hertogenbosch, de heer G.W. 

Goedmakers (telefoon 06-18167710) 

http://www.rekenkamershertogenbosch.nl/

